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PROTOKÓŁ NR XL/21 

z XL sesji Rady Gminy Wojciechów, która odbyła się 28 grudnia 2021 roku 
zdalnie i trwała od godz. 09.00 do godz. 13.06 

 
W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych: 
1. Miłosz Adamczyk,  
2. Mariusz Błaszczak, 
3. Bogusława Anna Grzelak, 
4. Stanisław Kamela, 
5. Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, 
6. Tomasz Kowalski, 
7. Tomasz Marek Madej, 
8. Dariusz Malik, 
9. Grzegorz Matyjasik, 
10. Marcin Mirosław, 
11. Grzegorz Piróg, 
12. Michał Sumioski, 
13. Andrzej Twardowski, 
14. Anna Zabiegła, 
15. Jarosław Paweł Zubrzycki. 
 
Spoza Rady w obradach uczestniczyli: Artur Markowski – Wójt Gminy, Tomasz Zielonka – 
Zastępca Wójta, Mirosława Walat – Skarbnik Gminy, Anna Pyź – Sekretarz Gminy, Aleksandra 
Kowalczyk – prawnik UG Wojciechów, Krzysztof Jóźwiakowski – Przedstawiciel Uniwersytetu 
Przyrodniczego w Lublinie, Tadeusz Siwiec - Przedstawiciel Uniwersytetu Przyrodniczego  
w Lublinie, Wojciech Mirosław – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Wojciechowie, 
sołtysi. 
 
Ad. pkt. 1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Gminy Wojciechów – Michał Sumioski.  
Po otwarciu spotkania poprosił zebranych o powstanie w celu uczczenia minutą ciszy śp. 
Tadeusza Bartoszcze byłego radnego Rady Gminy oraz wieloletniego sołtysa wsi. Następnie 
Przewodniczący Rady przywitał uczestniczących w obradach radnych, sołtysów oraz 
wszystkich gości.  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że z ustawowego składu 
15 radnych obecnych jest 14 radnych, co stanowi quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał. (Listy obecności stanowią załącznik do protokołu) 
 
Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad wszyscy radni otrzymali w zaproszeniach na sesję, był 
on również udostępniony na Portalu Mieszkaoca pod adresem wojciechow.esesja.pl. 
(Proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu) 

Wójt zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego 
punktu dotyczącego: 1) Podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek formalny o wprowadzenie do porządku 
obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
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Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Miłosz Adamczyk, Mariusz Błaszczak, Stanisław Kamela, Dariusz Kazimierz 
Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, 
Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, 
Jarosław Paweł Zubrzycki.  
NIEOBECNI (1) Bogusława Anna Grzelak 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła następujący 
porządek obrad XL sesji Rady Gminy Wojciechów: 
1. Otwarcie sesji XL Rady Gminy Wojciechów w VIII kadencji 2018 - 2023. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy Wojciechów. 
4. Informacja przedstawiciela Uniwersytetu Przyrodniczego w Lublinie na temat 
hydrofitowych oczyszczalni ścieków 
5. Informacja Wójta Gminy Wojciechów z działalności w okresie między sesjami Rady Gminy. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Wojciechów z działalności w okresie 
międzysesyjnym. 
7. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Wojciechów z działalności w 
okresie międzysesyjnym. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2022 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2021. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wielkości i terminu wnoszenia składki 
członkowskiej do Celowego Związku Gmin „PROEKOB” z siedzibą w Bełżycach na rok 2022. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
Wojciechów. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy 
Wojciechów na rok 2022. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Wojciechów na 2022 rok. 
16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 
17. Sprawy różne. 
18. Zakooczenie obrad XL sesji w VIII kadencji 2018 – 2023. 
 
Ad pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy Wojciechów. 
 Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad przyjęciem protokołu 
z XXXIX sesji. Każdy z radnych otrzymał wstępny protokół do zapoznania się z jego treścią, 
ponadto protokół był udostępniony na Portalu Mieszkaoca pod adresem wojciechow.esesja.pl 
oraz na stanowisku ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy Wojciechów.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
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ZA (13) Miłosz Adamczyk, Mariusz Błaszczak, Stanisław Kamela, Dariusz Kazimierz 
Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, 
Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, 
Jarosław Paweł Zubrzycki.  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
NIEOBECNI (1) Bogusława Anna Grzelak 
Radni wymaganą większością głosów przyjęli protokół z XXXIX sesji Rady Gminy Wojciechów. 
 
Ad pkt 4. Informacja przedstawiciela Uniwersytetu Przyrodniczego w Lublinie na temat 
hydrofitowych oczyszczalni ścieków. 

W tym punkcie porządku obrad głos zabrali zaproszeni na sesję przedstawicie 
Uniwersytetu Przyrodniczego w Lublinie: Krzysztof Jóźwiakowski oraz Tadeusz Siwiec.  

Głos w dyskusji, jako pierwszy zabrał Krzysztof Jóźwiakowski. Na wstępie powitał 
Wójta i radnych, następnie przeszedł do omawiania przygotowanej prezentacji. Przedstawił 
informacje dotyczące budowy, funkcjonowania oraz zalet hydrofitowych oczyszczalni ścieków  

W przygotowanej prezentacji przekazał min. takie dane jak: średnie zużycie wody na 1 
mieszkaoca w Polsce tj. 1600m3/rok, kształtowanie się cen na za wodę na przestrzeni 
ostatnich lat, prognozę ceny wody i ścieków przy obecnym tempie wzrostu cen tj. nawet 20 
zł/1m3 w 2030 r., poinformowanie o liczbie przydomowych oczyszczalni ścieków 
w Województwie Lubelskim (na podstawie ankiety wykonanej w 182 gminach województwa 
w 2016 r.) - 16 567 obiektów: 

 81.9% to oczyszczalnie z drenażem rozsączającym, 

 15.7% to oczyszczalnie z osadem czynnym, 

 1,7% to oczyszczalnie hydrofitowe, 

 0,3% to oczyszczalnie hybrydowe, 

 0,2% to oczyszczalnie ze złożem biologicznym.  
Krzysztof Jóźwiakowski poinformował, że niepokojącym faktem jest stosowanie 

oczyszczalni z drenażem rozsączającym, które bardzo zanieczyszczają wody podziemne, 
a także zalecił budowad oczyszczalnie hydrofitowe, których zalety pokrótce omówił. Na koniec 
prezentacji Krzysztof Jóźwiakowski dokonał podsumowania – powiedział o współpracy 
z wieloma gminami, wspomniał o niedawnym zakooczeniu koncepcji dla gminy Leśniowice 
oraz podziękował za współpracę i możliwośd pomocy w zakresie różnorodnych problemów.  

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje oraz przekazał głos dr 
hab. Tadeuszowi Siwcowi, który rozpoczął wypowiedź od przedstawienia prezentacji dot. 
budowy i rozbudowy systemów wodociągowych i kanalizacyjnych w gminach. Podczas 
prezentowania wspomniał m. in. o koncepcji zwodociągowania i skanalizowania gminy, 
a także wskazał problemy, które przyczyniają się do jej nieprofesjonalności: 

 Niewłaściwe przepustowości niektórych odcinków rurociągów wodociągowych 
i kanalizacyjnych, 

 Brak spełnionych warunków przeciwpożarowych przez wodociąg, 

 Brak optymalnego przebiegu rurociągów, w szczególności o dużych przepustowościach 
pełniących rolę tranzytu lub magistrali. 

Wskazał również problemy, które wynikają z braku koncepcji: Brak połączeo podsystemów 
wodociągowych lub kanalizacyjnych. Wspomniał o tzw. ,,Projektowaniu na dziś” – bez 
uwzględnienia przyszłych perspektyw. Podczas prezentacji Tadeusz Siwiec wskazał również, 
jak tworzy się taką koncepcję, na którą składa się min. ocena stanu istniejącego (analiza stacji 
wodociągowych, wydajności, ograniczenia, możliwości), obliczenia zapotrzebowania na wodę 
(obliczanie w krótkiej i długiej perspektywie), analizowanie każdej z miejscowości oddzielnie, 
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szacowanie liczebności mieszkaoców, szczegółowa wizja lokalna, analiza technologiczna 
i hydrauliczna stacji wodociągowych/oczyszczalni. 

Kolejnym omówionym etapem tworzenia koncepcji były wariantowe rozwiązania, na 
które składały się: transport wody poparty obliczeniami, transport ścieków poparty 
obliczeniami, analiza stacji wodociągowej i możliwości rozbudowy, budowa oczyszczalni 
ścieków – lokalizacja i technologia, wybór wariantu oparty o Kryteria: technologiczne, 
hydrauliczne, lokalne. Na koniec prezentacji dokonał podsumowania, zawierającego 
informacje: czym jest koncepcja, jakie są jej zalety i jakie możliwości zapewnia, a także jakie są 
największe trudności podczas jej tworzenia. 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie informacji, które pozwoliły 
zobrazowad radnym, z jakimi problemami boryka się gmina tj. z wodociągowaniem oraz 
kanalizowaniem. Wspomniał również o zamiarze podjęcia kroków wraz z Wójtem, by 
nawiązad ścisłą współpracę z dr hab. Tadeuszem Siwcem i dr hab. Krzysztofem 
Jóźwiakowskim.  

Wójt podziękował za poświęcony czas oraz za przedstawienie cennych informacji 
radnym, sołtysom, mieszkaocom. Wójt wspomniał również o tym, że gmina posiada taką 
koncepcję wodociągowania, a także wspomniał, że w tym roku gmina wybudowała 11km 
wodociągów, a kolejne 11km jest planowane na rok 2022, na które zapewnione jest już 
finansowanie, wspomniał także o budowie drugiego ujęcia, które jest niezbędne do 
wodociągowania zachodniej części gminy. 

Kolejno głos zabrał dr hab. Krzysztof Jóźwiakowski, który nadmienił o rozmowie 
z Wójtem dot. podpisania porozumienia współpracy i podkreślił, iż takie przykładowe 
porozumienie z myślą podpisania wyśle. Zaprosił również na obiekty, które zechce 
zaprezentowad: „w czerwcu planujemy konferencję dla gmin z naszego województwa wraz 
z Urzędem Marszałkowskim – tutaj zaproszenie prześlę na ręce Pana Wójta”.  Na koniec złożył 
noworoczne życzenia dla wszystkich radnych, mieszkaoców, Wójta oraz Przewodniczącego 
Rady, a także zaprosił mieszkaoców gminy do studiowania na kierunku ,,Inżynieria 
Środowiska”. 

Głos zabrał Radny Jarosław Zubrzycki, który zapytał czy system ,,rozproszonych 
oczyszczalni” miałby ekonomiczne i techniczne uzasadnienie?  

Otrzymał informację od dr hab. Tomasza Siwca, że jeżeli chodzi o „rozproszoną” 
rozbudowę to pozostają 3 możliwości. 

Krzysztof Jóźwiakowski, zasugerował, że mniejszym kosztem jest dowożenie ścieków 
do oczyszczalni hydrofitowej, niż budowanie przydomowych oczyszczalni przy każdym domu.  

Przewodniczący Rady podziękował za uczestnictwo w sesji, za udzielone informacje na 
temat gospodarki wodno-ściekowej, a także przekazał życzenia noworoczne.  
 
Ad. pkt 5. Informacja Wójta Gminy Wojciechów z działalności w okresie między sesjami 
Rady Gminy. 
 Informację przedstawił Wójt Gminy Artur Markowski. Na wstępie poinformował 
o zarządzeniach, które były wydane w okresie od 26 listopada do dnia 27 grudnia 2021 roku. 
(Lista zarządzeo stanowi załącznik do protokołu) 
 Następnie Wójt przedstawił informację na temat wydarzeo i spotkao, w których 
uczestniczył. 

Radni nie zgłosili pytao, zatem Przewodniczący Rady Gminy na tym zakooczył ten 
punkt obrad. 

 
Ad. pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Wojciechów z działalności w okresie 
międzysesyjnym. 
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 Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Michał Sumioski.  
- udział we wszystkich posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy Wojciechów. 
 
Ad. pkt 7. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Wojciechów 
z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 Od ostatniej sesji odbyło się pięd posiedzeo komisji, tj. w dniu 13 i 27 grudnia Komisji 
Budżetowej, 13 grudnia - Prawa, Porządku Publicznego, Rolnictwa i Gospodarki Wodnej,  
w dniu 13 grudnia - Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, 3 grudnia - Komisji 
Infrastruktury, Inwestycji i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego.  
 Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Kowalski poinformował, że członkowie 
komisji w grudniu odbyli 2 posiedzenia w trybie zdalnym: 13 i 27 grudnia – tematami obrad 
było wydanie opinii na temat budżetu gminy, wieloletnia prognoza finansowa oraz 
zaopiniowanie projektu uchwały wynagrodzenia Wójta Gminy Wojciechów.  

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Prawa, Porządku Publicznego, 
Rolnictwa, Środowiska i Gospodarki Wodnej Andrzej Twardowski. Tematami posiedzenia, 
które odbyło się 9 grudnia były: inwestycje, wodociągowanie, kanalizacja, bezpieczeostwo 
publiczne, ochrona ppoż. oraz ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Wojciechów. 
Członkowie komisji również pozytywnie zaopiniowali projekt budżetu.   
 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Inwestycji i Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Miłosz Adamczyk. Komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 3 grudnia, na 
którym radni zapoznali się i pozytywnie zaopiniowali projekt budżetu. 
 
Ad. pkt. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

W tym punkcie porządku obrad głos zabrała Skarbnik Gminy Mirosława Walat. 
Odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 15 
grudnia 2021 roku w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej 
prognozie finansowej gminy Wojciechów. Następnie omówiła treśd projektu uchwały 
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Rady Gminy Wojciechów Tomasz Kowalski 
poinformował, że radni zajmowali się projektem powyższej uchwały na posiedzeniu Komisji, 
które odbyło się w dniu 13 grudnia. Poza członkami Komisji w posiedzeniu uczestniczyli także 
pozostali radni. Komisja, po szczegółowej analizie pozytywnie zaopiniowała przedłożony 
projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

W tym punkcie obrad do uczestnictwa w sesji dołączyła radna Anna Grzelak.  
 
Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy odczytał i poddał pod 
głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Miłosz Adamczyk, Mariusz Błaszczak, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, 
Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, 
Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, 
Anna Zabiegła, Jarosław Paweł Zubrzycki 
 Powyższe wyniki głosowania uwzględniają również głos radnej Anny Grzelak, która 
z powodów technicznych nie oddała głosu w systemie esesja. 
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Ad. pkt. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2022 rok.  
 Głos zabrała Skarbnik Gminy Mirosława Walat, która w pierwszej kolejności omówiła 
autopoprawki do poszczególnych załączników projektu uchwały budżetowej na 2022 rok.  
Skarbnik omówiła autopoprawki w załączniku nr 1 do uchwały budżetowej. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawione przez Skarbnik autopoprawki do 
załącznika nr 1 do uchwały: 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Miłosz Adamczyk, Mariusz Błaszczak, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, 
Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, 
Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, 
Anna Zabiegła, Jarosław Paweł Zubrzycki 
 
 Skarbnik omówiła autopoprawki w załączniku nr 2 do projektu uchwały budżetowej. 
Radna Anna Zabiegła poprosiła o informacje dotyczące budowy chodnika w m. Palikije, czy 
została zaplanowana w budżecie na 2022 rok i na jaką kwotę? 

Wójt wyjaśnił, że na inwestycję zaplanowano kwotę 225.000 zł a przetarg ma byd 
ogłoszony na początku 2022 roku 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawione przez Skarbnik autopoprawki do 
załącznika nr 2 do uchwały: 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Miłosz Adamczyk, Mariusz Błaszczak, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, 
Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, 
Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, 
Anna Zabiegła, Jarosław Paweł Zubrzycki 
 

Skarbnik omówiła autopoprawki w załączniku nr 3 do projektu uchwały budżetowej. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawione przez Skarbnik autopoprawki do 
załącznika nr 3 do uchwały: 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Miłosz Adamczyk, Mariusz Błaszczak, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, 
Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, 
Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, 
Jarosław Paweł Zubrzycki 
BRAK GŁOSU (1) Grzegorz Matyjasik 
 

W dalszej części tego punktu Skarbnik Gminy odczytała Uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 15 grudnia 2021 w sprawie opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały budżetowej gminy Wojciechów na 2022 rok oraz Uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 15 grudnia 2021 roku w 
sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 
budżetowej gminy Wojciechów na 2022 rok. Następnie Skarbnik przeszła do omówienia treści 
projektu uchwały budżetowej po uwzględnieniu przyjętych autopoprawek. 
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W dyskusji radna Bogusława Anna Grzelak zapytała, czy w budżecie zostały 
zabezpieczone środki na remont kapliczki w Szczuczkach? 

Skarbnik poinformowała, że takie środki zostały ujęte. 
Ponadto w dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał Wójt Gminy Artur Markowski, 

który złożył podziękowania oraz odniósł się do propozycji inwestycji ujętych w projekcie 
budżetu i planów na przyszłośd. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Rady Gminy Wojciechów Tomasz Kowalski 
poinformował, że radni zajmowali się projektem powyższej uchwały na posiedzeniu Komisji, 
które odbyło się w dniu 13 grudnia. Poza członkami Komisji w posiedzeniu uczestniczyli także 
pozostali radni. Odczytał protokół z posiedzenia Komisji. Komisja, po szczegółowej analizie 
pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 
2022 rok wraz z zaproponowanymi autopoprawkami. 

Obrady opuścił radny Mariusz Błaszczak. 
 
Innych pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy odczytał i 
poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne 
ZA (13) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Dariusz Kazimierz 
Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Marcin Mirosław, 
Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, Jarosław Paweł 
Zubrzycki 
BRAK GŁOSU (2) Mariusz Błaszczak, Grzegorz Matyjasik 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy wymaganą większością głosów podjęła 
uchwałę Nr XL/229/21 w sprawie uchwały budżetowej na 2022 rok 
 
Ad. pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Uzasadnienie podjęcia w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Walat. 
Poinformowała, że zmiany wieloletniej prognozy finansowej wynikają z Zarządzeo 
wprowadzonych przez Wójta oraz projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie. Następnie 
je omówiła. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że radni zajmowali się 

przedstawionym projektem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na 

ostatnim posiedzeniu Komisji i zaopiniowali go pozytywnie. 

 
Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy odczytał i poddał pod 
głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (12) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Dariusz Kazimierz 
Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Marcin Mirosław, 
Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, Jarosław Paweł 
Zubrzycki.  
NIEOBECNI (3) Mariusz Błaszczak, Grzegorz Matyjasik, Grzegorz Piróg. 
 
Ad. pkt. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2021. 
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Zmiany budżetowe przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Mirosława Walat. Dotyczą 

one m.in.: 

Dochody,  

1) zwiększenie o kwotę 304.014,71 zł, na którą składają się:  

- 3.000 zł dz. 750 rozdz. 75023 § 0640 wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty 

komorniczej i kosztów upomnieo; 

- 8.000 zł dz. 750 rozdz. 75023 § 0690 wpływy z różnych opłat; 

- 1.200 zł dz. 750 rozdz. 75023 § 0970 wpływy z różnych dochodów; 

- 30.000 zł dz. 756 rozdz. 75616 § 0500 wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych; 

- 6.000 zł dz. 756 rozdz. 75616 § 0910 wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

podatków i opłat; 

- 3.000 zł dz. 756 rozdz. 75621 § 0020 wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych; 

- 69.958 zł dz. 758 rozdz. 75802 § 2750 środki na uzupełnienie dochodów gmin; 

- 4.170,43 zł dz. 758 rozdz. 75814 § 2030 dotacja; 

- 8.000 zł dz. 801 rozdz. 80101 § 0970 wpływy z różnych dochodów; 

- 150.000 zł dz. 801 rozdz. 80101 § 3180 środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID 

- 2.000 zł dz. 855 rozdz. 85504 § 2030 dotacja; 

- 3.788,67 zł dz. 900 rozdz. 90015 § 0950 wpływy z tytułu kari odszkodowao wynikających z 

umów; 

- 3.897,61 zł 900 rozdz. 90026 § 0640 wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty 

komorniczej i kosztów upomnieo. 

2) zmniejszenie o kwotę 205.000 zł 

- 50.000 zł 600 rozdz. 60016 § 6630 dotacja celowa; 

- 5.000 zł dz. 750 rozdz. 75023 § 0830 wpływy z usług; 

- 15.000 zł dz. 750 rozdz. 75023 § 0920 wpływy z pozostałych odsetek; 

- 2.000 zł dz. 756 rozdz. 75601 § 0350 wpływy z podatku od działalności gospodarczej; 

- 45.000 zł dz.756 rozdz. 75616 § 0310 wpływy z podatku od nieruchomości; 

- 50.000 zł dz.756 rozdz. 75616 § 0320 wpływy z podatku rolnego; 

- 30.000 zł dz.756 rozdz. 75616 § 0340 wpływy z podatku od środków transportowych; 

- 8.000 zł dz.756 rozdz. 75618 § 0480 wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych. 

Wydatki: 

1) Zwiększenie o 301.408,23 zł, na którą składają się: 

- 69.958 zł dz. 750 rozdz. 75023 § 4010 wynagrodzenia pracowników urzędu gminy; 

- 64.661,56 zł dz. 758 rozdz. 75818 § 4810 rezerwy; 

- 4.000 zł dz. 801 rozdz. 80101 § 3020 wydatki osobowe; 

- 154.000 zł dz. 801 rozdz. 80101 § 4240 zakup środków dydaktycznych i książek; 

- 3.000 zł dz. 851 rozdz. 85154 § 4170 wynagrodzenia bezosobowe; 

- 2.000 zł dz. 855 rozdz. 85504 § 4010 wynagrodzenia osobowe; 

- 1.760 zł dz. 900 rozdz. 90015 § 4270 zakup usług remontowych; 

- 2.028,49 zł dz. 900 rozdz. 90026 § 4210 zakup materiałów i wyposażenia. 

2) Zmniejszenie o kwotę 325.000 zł, na którą składają się: 

- 120.000 zł dz. 400 rozdz. 40002 § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych; 
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- 175.000 zł dz. 600 rozdz. 60014 § 6300 dotacje celowe; 

- 30.000 zł dz. 757 rozdz. 75702 § 8110 odsetki od samorządowych papierów wartościowych 

lub zaciągniętych przez jednostkę samorządu terytorialnego kredytów i pożyczek.  

 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Kowalski. Poinformował, że na 

ostatnim posiedzeniu Komisja zajmowała zaproponowanymi zmianami w budżecie Gminy na 

2021 rok i zaopiniowała je pozytywnie.  

  

Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy odczytał i poddał pod 

głosowanie przedstawiony projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Dariusz Kazimierz 

Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, 

Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, 

Jarosław Paweł Zubrzycki.  

NIEOBECNI (1) Mariusz Błaszczak. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 

Nr XL/231/21 w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2021. 

 
Ad. pkt. 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wielkości i terminu wnoszenia składki 
członkowskiej do Celowego Związku Gmin „PROEKOB” z siedzibą w Bełżycach na rok 2022. 

Uzasadnienie podjęcia uchwały przedstawił Wójt Gminy Artur Markowski.  
 
Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy odczytał i poddał pod 
głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Dariusz Kazimierz 
Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, 
Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, 
Jarosław Paweł Zubrzycki.  
NIEOBECNI (1) Mariusz Błaszczak  
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XL/232/21 w sprawie uchwalenia wielkości i terminu wnoszenia składki członkowskiej do 
Celowego Związku Gmin „PROEKOB” z siedzibą w Bełżycach na rok 2022. 
 
Ad. pkt. 13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Wójta 
Gminy Wojciechów. 

Uzasadnienie podjęcia uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Anna Pyź.  
Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Kowalski, który 

wyjaśnił, co składa się na wynagrodzenie Wójta i przedstawił proponowane stawki. Przekazał 
również, że komisja budżetowa obradowała nad w/w tematem w 7 osobowym składzie – 6 
głosów było za wynagrodzeniem uśrednionym, 1 głos był wstrzymujący.  
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Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt 
uchwały następnie poddał go pod głosowanie. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) Miłosz Adamczyk, Stanisław Kamela, Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz 
Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, Marcin Mirosław, 
Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, Jarosław Paweł 
Zubrzycki.  
WSTRZYMUJE SIĘ (1) Bogusława Anna Grzelak 
NIEOBECNI (1) Mariusz Błaszczak  
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XL/233/21 w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Wójta Gminy Wojciechów. 
 
Ad. pkt. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 
Gminy Wojciechów na rok 2022. 
 Głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że plany pracy powtarzają się, 
były również one omawiane na komisjach, a także plany te stanowią załącznik powyższej 
uchwały. 
 
Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt 
uchwały następnie poddał go pod głosowanie. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Dariusz Kazimierz 
Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, 
Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, 
Jarosław Paweł Zubrzycki.  
NIEOBECNI (1) Mariusz Błaszczak  
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XL/234/21 w sprawie ustalenia rocznych planów komisji stałych Rady Gminy Wojciechów. 
 
Ad. pkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Wojciechów na 2022 rok. 
 Głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że w planie pracy Rady Gminy 
nic się nie zmienia i jest on taki sam jak w roku 2021. Następnie poinformował, że plan pracy 
został przekazany radnym w materiałach na sesji na emaile służbowe, dostępny był on 
również udostępniony na Portalu Mieszkaoca pod adresem wojciechow.esesja.pl. 
 
Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy odczytał i poddał pod 
głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Dariusz Kazimierz 
Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, 
Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, 
Jarosław Paweł Zubrzycki.  
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NIEOBECNI (1) Mariusz Błaszczak  
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XL/235/21 w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Wojciechów na 
2022 rok.  
 
Ad. pkt 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 
 Głos zabrał Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Wojciechowie – Wojciech 
Mirosław, który omówił uzasadnienie podjęcia w/w uchwały.  

Radny Tomasz Kowalski zwrócił się z pytaniem do Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej skąd pochodzą zwiększone wpływy pochodzące z zezwoleo na sprzedaż napojów 
alkoholowych, na co Wojciech Mirosław odpowiedział, że jest to efekt zwiększonej sprzedaży 
mniejszych pojemności napojów alkoholowych oraz niezrealizowania w pełni wszystkich 
dotychczasowych wydatków. 

Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy – Mirosława Walat, która przedstawiła 
informację o obowiązku wynikającym z ustawy, która obliguje gminę do wydatkowania 
wszystkich wpływów pochodzących z zezwoleo na sprzedaż napojów alkoholowych na 
wydatki związane z walką z narkomanią i alkoholizmem. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał i poddał pod głosowanie przedstawiony projekt 
uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Miłosz Adamczyk, Bogusława Anna Grzelak, Stanisław Kamela, Dariusz Kazimierz 
Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Grzegorz Matyjasik, 
Marcin Mirosław, Grzegorz Piróg, Michał Sumioski, Andrzej Twardowski, Anna Zabiegła, 
Jarosław Paweł Zubrzycki.  
NIEOBECNI (1) Mariusz Błaszczak  
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XL/236/21 zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2021 rok 
 
Ad. pkt 17. Sprawy różne. 
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że harmonogram sesji rozesłany będzie na 
skrzynki e-mailowe po konsultacji z Panem Wójtem – z założenia będą to ostatnie piątki 
miesiąca godz. 09.00 
 Głos zabrał radny Andrzej Twardowski, który zwrócił się z pytaniem do Wójta odnośnie 
światłowodów – czy koszt przyłącza do domu ponosid będzie właściciel posesji i jaki to będzie 
koszt. Wójt odpowiedział, że instalacja światłowodowa będzie doprowadzona do posesji,  
a wybór usługodawcy będzie należał do właściciela posesji. Jarosław Zubrzycki dodał, że po 
wybraniu operatora ma on obowiązek wykonad nieodpłatne przyłącze, natomiast kwestia 
późniejszego użytkowania jest umową pomiędzy użytkownikiem, a firmą świadczącą usługi 
internetowe. Wójt dodał, iż sied światłowodowa jest sukcesywnie rozbudowywana.  
 Głos zabrał radny Stanisław Kamela. Zapytał, czy harmonogram na stronie 
internetowej również będzie aktualizowany, bo ostatnio wystąpiły pewne rozbieżności. 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że harmonogram zostanie zamieszczony,  
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a poprzedni nie został zmieniony, gdyż dopiero od listopada ustalony został tryb piątkowy 
sesji, a nowy harmonogram pojawi się w styczniu?  
  
Ad. pkt 18. Zakooczenie obrad XL sesji w VIII kadencji 2018 - 2023. 

Zakooczenia obrad XL sesji Rady Gminy Wojciechów VIII kadencji dokonał 
Przewodniczący Rady – Michał Sumioski słowami: „Zamykam obrady”. 
 
Protokołowała:       
Anna Śmigielska       


